
INTERVIU

O discuţie despre noua  
investiție făcută în 
Chitila de cel mai mare 
distribuitor independent 
de medicamente din 
România.

Continuă campania 
ziarului nostru dedicată 
grijii pentru orașul în 
care locuim.

CAMPIONI
Echipa de oină a elevilor 
din Chitila merge la faza 
pe țară a Olimpiadei 
Gimnaziilor. 
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Primăria Chitila a 
efectuat prima acţiune 
din programul de 
dezinsecţie de anul 
acesta, care a vizat 
domeniul public şi 
unitățile de învăţământ 
preuniversitar, toate 
spaţiile publice, toate 
parcurile şi spaţiile 
verzi. Au fost efectuate 
trei acţiuni - şi aerian şi 
terestru - care au 
acoperit o suprafaţă de 
peste 300 de hectare cu 
substanţe 
biodegradabile, avizate 
de Ministerul Sănătăţii, 
care nu lasă reziduuri în 
mediu şi sunt inofensive 
pentru oameni.
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SE DISTRIBUIE GRATUIT

Primăria a dotat Laboratorul de informatică

Chitila va avea propriul
său “paradis verde”

Un parc natural absolut spectaculos este pe cale să ia naştere pe Valea râului 
Mangu, în nordul oraşului Chitila, un obiectiv urbanistic amibiţios care va pune 
în valoare și va reda chitilenilor o zonă verde unică. În plus, viitorul ansamblu 
verde, o arie naturală protejată care va deveni una dintre cele mai elegante zone 
de agrement din jurul Capitalei, va reabilita versanții Colentinei, prin crearea 
unei zone de protecție la limita oglinzii de apă și va asigura cetățenilor poate cel 
mai deosebit circuit public, completat și de o zonă culturală și sportivă, de-a 
lungul Văii Mangului, o bază de mare interes pentru turismul local. 
Ne-am interesat și am aflat ultimele detalii ale acestui complex proiect pe care 
autoritățile orașului îl vor demara în scurt timp. 

De la toamnă, elevii de 
gimnaziu vor avea o nouă 
materie de studiu în 
programă: informatica. 
Ministerul Educaţiei a 
publicat noile programe 
pentru informatică, la clasele 
V-VIII, iar acestea prevăd 
sisteme de calcul la clasa a 
cincea, algoritmi şi animaţii 
grafice în a şasea, noţiuni de 
bază ale limbajelor de 
programare în clasa a şaptea, 
iar în clasa a opta, elevii ar 
urma să înveţe cum să creeze 
pagini web. Primăria Chitila, 
în dorinţa sa constantă de a 

acorda tot sprijinul necesar 
educaţiei copiilor şi 
valorificării potențialului de 
performanţă al acestora, a 
dotat cu 30 de computere nou-
nouţe viitorul Laborator de 
informatică ce se va înfiinţa la 
Şcoala Gimnazială „Ion Vişoi”. 
Cele 30 de computere vor fi 
instalate, dotate cu facilități 
grafice şi software educațional, 
iar de la începutul anului 
şcolar viitor, elevii vor păşi în 
noul lor laborator de 
informatică.
Mesajul cel mai important al 
noii dotări destinată şcolii este 

că educația trebuie să fie 
principala prioritate a 
autorităţilor şi că ea trebuie să 
fie beneficiarul celor mai 
avansate produse ale 
tehnologiei.

CIVISM 

DEZINSECŢIE 
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Planul dezvoltării orașului nostru
Așa după cum știți, Primăria Chitila a lansat în dezbatere și este în 
curs de implemenentare a noului Plan Urbanistic General al 
orașului, un proiect de amenajare a teritoriului și de dezvoltare a 
localității, care se actualizează din 10 în 10 ani.
Dragii mei,
Vreau să vă prezint câteva 
detalii semnificative ale 
acestui proiect și am să 
încep prin a spune că 
studiile urbanistice au 
confirmat că pentru orașul 
nostru etapa de asanare și 
igienizare, care a constituit 
prioritatea anilor 
precedenți, a fost încheiată: 
Chitila are acum străzile 
asfaltate aproape în 
totalitate, are infrastructură 
de rețele tehnico-edilitare, 
are legături de calitate cu 
Bucureștiul și cu Ilfovul prin 
modernizările din Șoseaua 
Banatului (DN7) și de pe 
Șoseaua de Centură. Suntem 
într-un punct de trecere 
către nivelul următor, 
superior, de împlinire a 
aspiraţiilor noastre ale 
tuturor. Pentru creşterea 
stării de mulţumire a 
locuitorilor faţă de condiţiile 
lor de viaţă în Chitila şi, 
implicit, a prestigiului 
localităţii, propunem prin 
noul PUG reglementările 
prin care vrem să asigurăm 
atât un cadru favorabil 
activităţilor economice 
performante, cât şi un cadru 
de viaţă cât mai plăcut şi 
mai sigur, cu dotări 
amplificate în zona 
rezidenţială, a spaţiului 
public şi pentru petrecerea 
timpului liber. Pentru a 
realiza aceste obiective sunt 
propuse o serie de măsuri 
vizând trei domenii majore: 
cel economic, care este unul 
prioritar, căci în lipsa 
performanţei economice nu 
putem avea o dezvoltare 

durabilă, cel al asigurării 
unui cadru de viaţă sigur şi 
plăcut şi cel al consolidării 
prestigiului câştigat şi 
bunului renume al oraşului.
Astfel, PUG-ul revizuit 
propune printre altele: 
delimitarea unei zone 
funcţionale distincte pentru 
activităţi industriale şi de 
depozitare de mare 
capacitate, în strânsă 
legătură cu Șoseaua de 
Centură şi conversia 
suprafeţelor ocupate de 
acestea în interiorul zonei 
de locuit şi în apropierea 
zonelor favorabile pentru 
agrement, în zona lacului 
Chitila şi între Valea 
Mangului şi drumul Chitila-
Mogoşoaia. Apoi, 
încurajarea micilor 
întreprinzători, permiţând 
amplasarea serviciilor 
pentru populaţie în centrele 
de cartier şi în lungul 
Şoselei Banatului, a străzii 
Păcii şi a străzii Castanilor şi 
îmbunătăţirea legăturii între 
diferitele cartiere şi zone ale 
oraşului printr-un nou pasaj 
rutier şi pietonal de 
traversare a căii ferate în 
zona străzii Castanilor, prin 
prevederea de piste de 
biciclete care să lege zonele 
rezidenţiale cu zona 
industrială prin str. Rudeni, 
str. Oxigenului, Șoseaua 
Banatului, str. Păcii, ca şi pe 
traseul Şoseaua Banatului – 
Şoseaua Chitilei, care să 
permită un acces comod la 
staţiile de metrou Străuleşti 
şi Laromet. De asemenea, 
Rudeni-ul va fi conectat la 
giratoriile de pe Șoseaua de 

Centură şi am propus un 
traseu practicabil de 
transport intern, precum şi 
amenajarea pasajului 
pietonal din zona gării, ce 
leagă Cartierul Regina 
Maria cu strada Păcii.
Strategia de dezvoltare a 
oraşului ţine seama de 
faptul că oraşul nostru are 
un deficit de spaţii verzi 
amenajate pentru odihnă-
agrement şi sport, care să ne 
protejeze şi de poluarea 
produsă de infrastructura de 
transport de importanţă 
europeană (coridoarele 
feroviare europene IV şi IX 
trec prin Chitila) şi 
naţională (DN7 se 
suprapune cu traseul Şoselei 
Banatului şi cu Centura 
Capitalei), aceasta deşi 
avem un cadru natural cu o 
valoare deosebită: Valea 
Mangului, râul Colentina al 
cărui curs a fost amenajat în 
Lacul Chitila, Pădurea 
Mogoşoaia şi Pădurea 
Râioasa. În acest sens PUG 
propune amenajarea pe 
malul lacului Chitila a unei 
promenade pietonale 
însoţită de pistă de biciclete 
şi role şi conversia zonelor 
industriale, care separă lacul 
de localitate, în zone 
destinate locuirii și 
serviciilor complementare. 
Am prevăzut, apoi, oprirea 
înaintării industriale către 
Valea Mangului, destinarea 
pentru locuinţe a terenului 
dintre Valea Mangului şi 
calea ferată, precum şi 
prelungirea cu o fâşie 
plantată a văii, pentru a face 
legătura cu Pădurea 

Râioasa. Am propus apoi, 
rezervarea terenului 
necesar pentru: şcoala 
pentru clasele primare în 
zona fostei Fabrici de 
Zahăr, centrul comunitar al 
persoanelor în vârstă, 
şcoala de meserii şi centrul 
medical, extinderea 
spaţiilor verzi destinate 
odihnei, agrementului şi 
sportului, dar şi a celor de 
locuit, în această etapă 
printr-o suprafaţă de circa 
40 ha cuprinsă între Valea 
Mangului şi calea ferată, 
unde Consiliul Local Chitila 
poate da un impuls prin 
amenajarea unei noi 
grupări de locuinţe cu 
parcelă proprie pentru 
tineri, dar şi valorificarea 
suprafeţelor de teren liber 
din intravilanul actual, atât 
în Rudeni, cât şi în Chitila, 
în zona de la nord de Valea 
Mangului.
Pentru a proteja zonelor de 
locuit şi de agrement de 
sursele de poluare, vom 
planta fâşii vegetale de 

protecţie, între zona 
industrială, staţiile de 
sortare şi depozitele de 
deşeuri dinspre Bucureşti 
şi Dragomireşti şi zonele de 
locuinţe ale Chitilei. În 
plus, fosta depozitare de 
deşeuri menajere de pe 
raza localităţii Rudeni, la 
limita cu Chiajna, va fi 
transformată în zonă verde, 
ecologică. Noul PUG al 
Chitilei, care poate fi 
consultat pe site-ul 
primăriei, mai are încă 
multe detalii ce 
configurează dezvoltarea 
oraşului nostru pe termen 
lung și vă invit să îmi 
transmiteţi părerile, 
preocupările şi problemele 
voastre legate de toate 
acestea şi de comunitatea 
noastră, direct pe adresa de 
e-mail: 
primar@primariachitila.ro 
sau la audienţele unde vă 
aştept în fiecare marţi.

Cu drag,
Emilian Oprea 

Întâlnire cu primarul tău

Bun venit în „paradisul verde”!
Crearea Parcului Natural Valea Mangului, una dintre inţiativele de 
mare anvergură ale Primăriei Chitila, promite să fie un spaţiu 
natural unic, de care toţi chitilenii să se poată bucura.

Proiectul noului parc natural, 
demarat la iniţiativa primarului 
Emilian Oprea, preocupat de 
conservarea şi protejarea zonei 
aflate de-a lungul pârâului Mangu, 
se ambiţionează să ofere o locaţie 
verde spectaculoasă, un complex 
deosebit de agrement şi cultură, 
situat într-o zonă cu un ecosistem 
unicat. Tot primarul Emilian 
Oprea a fost cel care a iniţiat 
solicitarea de a include Valea 
Mangului în lista ariilor naturale 
protejate, studiile făcute aici de 
specialişti confirmând faptul că 
biosistemul este similar celui din 
Delta Dunării. 
Cercetările efectuate de Institutul 
de Biologie al Academiei Române 
în această adevărată „Deltă” a 
Chitilei, cum pe bună dreptate i se 
mai spune zonei viitorului 
complex natural, au identificat aici 
176 de specii de plante rare şi 
câteva de animale ocrotite prin 
Convenţia de la Berna. În plus, 
biologii au confirmat că acest 
habitat este unul singular, căci 
Mangul este una dintre puţinele 
ape de câmpie din România unde 
mai există floră şi faună rară în 

cantitate atât de mare.
Planul de amenajare a fost gândit 
de specialiştii Primăriei Chitila 
astfel încât să respecte, să 
protejeze şi să conserve 
ecosistemul existent aici, iar 
scopul major al investiţiei, în 
valoare de 5,6 milioane de lei, este 
cel de creștere a calităţii vieţii 
chitilenilor. De asemenea, 
realizatorii proiectului urmăresc şi 
extinderea zonelor verzi ale 
oraşului cât mai aproape de 
nivelul european de 26 metri 
pătraţi pe cap de locuitor, cu 
păstrarea echilibrului ecologic. 

Promenadă, loc de joacă, 
amfiteatru…

Vă prezentăm elementele centrale 
ale proiectului, dezvăluite pentru 
ziarul „Chitila azi” de proiectanţii 
complexului natural: întregul mal 
al râului va fi consolidat pe toată 
lungimea străzii Lacului cu 
palplanşe, albia va fi decolmatată 
şi se va face destufizarea cursului 
pentru eliberarea pesiagistică, 
apoi se va construi o promenadă 
din beton dezactivat, pe pat de 

Pentru asigurarea climatului de 
ordine şi linişte publică necesar 
desfăşurării normale a activităţii 
economice şi social-culturale şi 
promovarea unor relaţii civilizate 
în viaţa cotidiană, cetăţenii sunt 
obligaţi să aibă un comportament 
civic, moral şi responsabil, în 
spiritul legilor ţării şi al normelor 
de convieţuire socială.
Cu privire la respectarea ordinii şi 
liniştii publice, Poliţia Locală 

aplică sancţiuni prevăzute în 
Legea nr. 61/1991 pentru 
sancţionarea faptelor de încălcare 
a unor norme de convieţuire 
socială, a ordinii şi liniştii, în cazul 
în care se săvârşesc următoarele 
contravenţii:
- tulburarea, fără drept, a liniştii 
locuitorilor prin producerea de 
zgomote cu orice aparat sau obiect 
ori prin strigăte sau larmă;
- tulburarea liniştii locatarilor 

Știri

ATENȚIE: obligaţiile
celor ce construiesc!

Urmare a dezvoltării orașului și numărului mare de 
cereri de autorizaţii de construcţie, arhitectul-șef al 
orașului Chitila atrage atenţia cu privire la 
obligațiile care revin cetăţenilor după obținerea 
autorizaţiei. Astfel, toţi cei care construiesc în 
oraşul Chitila trebuie:
* Să anunțe data începerii lucrărilor autorizate la 
autoritatea emitentă a autorizației: Primăria Chitila.
* Să anunțe data începerii lucrărilor autorizate la 
Inspectoratul Teritorial în Construcții Ilfov.
Perioada de valabilitate a autorizației va începe la 
anunţarea datei de începere a lucrării sau, dacă nu 
se face acest anunţ, de a doua zi de la emitere.
* La începerea lucrărilor să monteze în loc vizibil 
Panoul de identificare a investiției.

* În situația nefinalizării lucrărilor în termenul 
prevăzut de autorizație să solicite prelungirea 
valabilității acesteia, cu cel puțin 15 zile înaintea 
termenului de expirare a valabilității autorizației de 
construire/desființare.
* Să se prezinte la primărie, după terminarea 
lucrărilor, în perioada de valabilitate a autorizației, 
pentru efectuarea recepţiei.
* Să declare toate construcțiile proprietate 
particulară realizate, în vederea impunerii, la 
organele financiare teritoriale sau la organele 
subordonate acestora, după terminarea lor 
completă și nu mai târziu de 15 zile de la data 
expirării termenului de valabilitate a autorizației de 
construire/desființare.

între orele 22,00-8,00 şi 13,00-
14,00 de către orice persoană prin 
producerea de zgomote, larmă sau 
prin folosirea oricărui aparat, obiect 
ori instrument muzical la intensitate 
mare în localurile sau în sediile 
persoanelor juridice, în locuinţele 
persoanelor fizice sau în oricare alt 
loc din imobile cu destinaţia de 
locuinţe ori situat în imediata 
vecinătate a acestora;
- organizarea de petreceri cu 
caracter privat şi utilizarea de 
aparatură muzicală la intensitate de 
natură a tulbura liniştea locuitorilor, 
în corturi, alte amenajări sau în 
spaţiu neacoperit, situate în 
perimetrul apropiat imobilelor cu 

destinaţia de locuinţe sau cu 
caracter social, în mediul urban.
Ţinând cont de aceste prevederi, 
atenţionăm cetăţenii care sunt 
tentați să deranjeze liniştea publică 
că împotriva acestora se vor aplica 
mai multe sancţiuni, până la 
restabilirea ordinii publice.

nisip stabilizat, aşezată de-a lungul 
apei, iniţial de peste un kilometru 
lungime cu lăţime de peste 2,5 
metri, pornind de la Parcul 
Dendrologic până la Şoseaua de 
Centură, ce va fi completată de o 
pistă pentru biciclete şi de un 
ansamblu de alei pietonale din 
materiale naturale, criblură şi lemn 
de acacia sau stejar. Promenada va 
fi protejată pe toată lungimea cu 
balustradă şi va avea, la fel ca şi 
aleile: bănci din lemn masiv, 
cişmele, stâlpi ornamentali de 
iluminat de 6 metri înălţime cu 
reflectoare orientabile, dar şi balize 
rotunde, cu led-uri încastrate. Pe 
lângă acestea, vor exista şi zone 
împădurite întrerupte de poieni, se 
vor planta mai multe specii de 
arbori, arbuşti şi plante perene într-
o amenajare peisagistică de 
excepţie, cuprinzând şi poduri 
pietonale din lemn, iar toate zonele 
verzi vor fi irigate cu sisteme 
automate de aspersoare. În cadrul 
parcului se va ridica un amfiteatru 
„verde” din lemn masiv, destinat 
manifestărilor culturale, va exista o 
piaţetă încântătoare, dar şi un 
patinoar şi un skatepark cu 

suprafaţă din beton colorat, 
gradenele vor fi de asemenea din 
lemn, este inclus şi un teren 
multisport, o zonă de relaxare cu 
puncte de belvedere, iar pentru cei 
mici se va amenaja un loc de joacă 
deosebit, cu o mulţime de jocuri şi 
jucării aşezate pe un suport special 
de cauciuc granulat antitraumă.
Planul de amenajare a acestei zone 
a fost realizat, iar scopul său este 
construirea unui parc de recreere, 

joacă şi sport, a unui spaţiu elegant 
pentru plimbări, deschis către 
peisajul Văii Mangului şi pentru 
organizarea de evenimente 
culturale, festivaluri sau activităţi în 
aer liber, totul natural, integrat în 
peisaj într-un complex care să 
respecte, să protejeze şi să conserve 
ecosistemul unic existent.

POLIȚIA LOCALĂ CHITILA
COMUNICAT:

 Respectarea ordinii şi liniştii publice



Planul dezvoltării orașului nostru
Așa după cum știți, Primăria Chitila a lansat în dezbatere și este în 
curs de implemenentare a noului Plan Urbanistic General al 
orașului, un proiect de amenajare a teritoriului și de dezvoltare a 
localității, care se actualizează din 10 în 10 ani.
Dragii mei,
Vreau să vă prezint câteva 
detalii semnificative ale 
acestui proiect și am să 
încep prin a spune că 
studiile urbanistice au 
confirmat că pentru orașul 
nostru etapa de asanare și 
igienizare, care a constituit 
prioritatea anilor 
precedenți, a fost încheiată: 
Chitila are acum străzile 
asfaltate aproape în 
totalitate, are infrastructură 
de rețele tehnico-edilitare, 
are legături de calitate cu 
Bucureștiul și cu Ilfovul prin 
modernizările din Șoseaua 
Banatului (DN7) și de pe 
Șoseaua de Centură. Suntem 
într-un punct de trecere 
către nivelul următor, 
superior, de împlinire a 
aspiraţiilor noastre ale 
tuturor. Pentru creşterea 
stării de mulţumire a 
locuitorilor faţă de condiţiile 
lor de viaţă în Chitila şi, 
implicit, a prestigiului 
localităţii, propunem prin 
noul PUG reglementările 
prin care vrem să asigurăm 
atât un cadru favorabil 
activităţilor economice 
performante, cât şi un cadru 
de viaţă cât mai plăcut şi 
mai sigur, cu dotări 
amplificate în zona 
rezidenţială, a spaţiului 
public şi pentru petrecerea 
timpului liber. Pentru a 
realiza aceste obiective sunt 
propuse o serie de măsuri 
vizând trei domenii majore: 
cel economic, care este unul 
prioritar, căci în lipsa 
performanţei economice nu 
putem avea o dezvoltare 

durabilă, cel al asigurării 
unui cadru de viaţă sigur şi 
plăcut şi cel al consolidării 
prestigiului câştigat şi 
bunului renume al oraşului.
Astfel, PUG-ul revizuit 
propune printre altele: 
delimitarea unei zone 
funcţionale distincte pentru 
activităţi industriale şi de 
depozitare de mare 
capacitate, în strânsă 
legătură cu Șoseaua de 
Centură şi conversia 
suprafeţelor ocupate de 
acestea în interiorul zonei 
de locuit şi în apropierea 
zonelor favorabile pentru 
agrement, în zona lacului 
Chitila şi între Valea 
Mangului şi drumul Chitila-
Mogoşoaia. Apoi, 
încurajarea micilor 
întreprinzători, permiţând 
amplasarea serviciilor 
pentru populaţie în centrele 
de cartier şi în lungul 
Şoselei Banatului, a străzii 
Păcii şi a străzii Castanilor şi 
îmbunătăţirea legăturii între 
diferitele cartiere şi zone ale 
oraşului printr-un nou pasaj 
rutier şi pietonal de 
traversare a căii ferate în 
zona străzii Castanilor, prin 
prevederea de piste de 
biciclete care să lege zonele 
rezidenţiale cu zona 
industrială prin str. Rudeni, 
str. Oxigenului, Șoseaua 
Banatului, str. Păcii, ca şi pe 
traseul Şoseaua Banatului – 
Şoseaua Chitilei, care să 
permită un acces comod la 
staţiile de metrou Străuleşti 
şi Laromet. De asemenea, 
Rudeni-ul va fi conectat la 
giratoriile de pe Șoseaua de 

Centură şi am propus un 
traseu practicabil de 
transport intern, precum şi 
amenajarea pasajului 
pietonal din zona gării, ce 
leagă Cartierul Regina 
Maria cu strada Păcii.
Strategia de dezvoltare a 
oraşului ţine seama de 
faptul că oraşul nostru are 
un deficit de spaţii verzi 
amenajate pentru odihnă-
agrement şi sport, care să ne 
protejeze şi de poluarea 
produsă de infrastructura de 
transport de importanţă 
europeană (coridoarele 
feroviare europene IV şi IX 
trec prin Chitila) şi 
naţională (DN7 se 
suprapune cu traseul Şoselei 
Banatului şi cu Centura 
Capitalei), aceasta deşi 
avem un cadru natural cu o 
valoare deosebită: Valea 
Mangului, râul Colentina al 
cărui curs a fost amenajat în 
Lacul Chitila, Pădurea 
Mogoşoaia şi Pădurea 
Râioasa. În acest sens PUG 
propune amenajarea pe 
malul lacului Chitila a unei 
promenade pietonale 
însoţită de pistă de biciclete 
şi role şi conversia zonelor 
industriale, care separă lacul 
de localitate, în zone 
destinate locuirii și 
serviciilor complementare. 
Am prevăzut, apoi, oprirea 
înaintării industriale către 
Valea Mangului, destinarea 
pentru locuinţe a terenului 
dintre Valea Mangului şi 
calea ferată, precum şi 
prelungirea cu o fâşie 
plantată a văii, pentru a face 
legătura cu Pădurea 

Râioasa. Am propus apoi, 
rezervarea terenului 
necesar pentru: şcoala 
pentru clasele primare în 
zona fostei Fabrici de 
Zahăr, centrul comunitar al 
persoanelor în vârstă, 
şcoala de meserii şi centrul 
medical, extinderea 
spaţiilor verzi destinate 
odihnei, agrementului şi 
sportului, dar şi a celor de 
locuit, în această etapă 
printr-o suprafaţă de circa 
40 ha cuprinsă între Valea 
Mangului şi calea ferată, 
unde Consiliul Local Chitila 
poate da un impuls prin 
amenajarea unei noi 
grupări de locuinţe cu 
parcelă proprie pentru 
tineri, dar şi valorificarea 
suprafeţelor de teren liber 
din intravilanul actual, atât 
în Rudeni, cât şi în Chitila, 
în zona de la nord de Valea 
Mangului.
Pentru a proteja zonelor de 
locuit şi de agrement de 
sursele de poluare, vom 
planta fâşii vegetale de 

protecţie, între zona 
industrială, staţiile de 
sortare şi depozitele de 
deşeuri dinspre Bucureşti 
şi Dragomireşti şi zonele de 
locuinţe ale Chitilei. În 
plus, fosta depozitare de 
deşeuri menajere de pe 
raza localităţii Rudeni, la 
limita cu Chiajna, va fi 
transformată în zonă verde, 
ecologică. Noul PUG al 
Chitilei, care poate fi 
consultat pe site-ul 
primăriei, mai are încă 
multe detalii ce 
configurează dezvoltarea 
oraşului nostru pe termen 
lung și vă invit să îmi 
transmiteţi părerile, 
preocupările şi problemele 
voastre legate de toate 
acestea şi de comunitatea 
noastră, direct pe adresa de 
e-mail: 
primar@primariachitila.ro 
sau la audienţele unde vă 
aştept în fiecare marţi.

Cu drag,
Emilian Oprea 

Întâlnire cu primarul tău

Bun venit în „paradisul verde”!
Crearea Parcului Natural Valea Mangului, una dintre inţiativele de 
mare anvergură ale Primăriei Chitila, promite să fie un spaţiu 
natural unic, de care toţi chitilenii să se poată bucura.

Proiectul noului parc natural, 
demarat la iniţiativa primarului 
Emilian Oprea, preocupat de 
conservarea şi protejarea zonei 
aflate de-a lungul pârâului Mangu, 
se ambiţionează să ofere o locaţie 
verde spectaculoasă, un complex 
deosebit de agrement şi cultură, 
situat într-o zonă cu un ecosistem 
unicat. Tot primarul Emilian 
Oprea a fost cel care a iniţiat 
solicitarea de a include Valea 
Mangului în lista ariilor naturale 
protejate, studiile făcute aici de 
specialişti confirmând faptul că 
biosistemul este similar celui din 
Delta Dunării. 
Cercetările efectuate de Institutul 
de Biologie al Academiei Române 
în această adevărată „Deltă” a 
Chitilei, cum pe bună dreptate i se 
mai spune zonei viitorului 
complex natural, au identificat aici 
176 de specii de plante rare şi 
câteva de animale ocrotite prin 
Convenţia de la Berna. În plus, 
biologii au confirmat că acest 
habitat este unul singular, căci 
Mangul este una dintre puţinele 
ape de câmpie din România unde 
mai există floră şi faună rară în 

cantitate atât de mare.
Planul de amenajare a fost gândit 
de specialiştii Primăriei Chitila 
astfel încât să respecte, să 
protejeze şi să conserve 
ecosistemul existent aici, iar 
scopul major al investiţiei, în 
valoare de 5,6 milioane de lei, este 
cel de creștere a calităţii vieţii 
chitilenilor. De asemenea, 
realizatorii proiectului urmăresc şi 
extinderea zonelor verzi ale 
oraşului cât mai aproape de 
nivelul european de 26 metri 
pătraţi pe cap de locuitor, cu 
păstrarea echilibrului ecologic. 

Promenadă, loc de joacă, 
amfiteatru…

Vă prezentăm elementele centrale 
ale proiectului, dezvăluite pentru 
ziarul „Chitila azi” de proiectanţii 
complexului natural: întregul mal 
al râului va fi consolidat pe toată 
lungimea străzii Lacului cu 
palplanşe, albia va fi decolmatată 
şi se va face destufizarea cursului 
pentru eliberarea pesiagistică, 
apoi se va construi o promenadă 
din beton dezactivat, pe pat de 

Pentru asigurarea climatului de 
ordine şi linişte publică necesar 
desfăşurării normale a activităţii 
economice şi social-culturale şi 
promovarea unor relaţii civilizate 
în viaţa cotidiană, cetăţenii sunt 
obligaţi să aibă un comportament 
civic, moral şi responsabil, în 
spiritul legilor ţării şi al normelor 
de convieţuire socială.
Cu privire la respectarea ordinii şi 
liniştii publice, Poliţia Locală 

aplică sancţiuni prevăzute în 
Legea nr. 61/1991 pentru 
sancţionarea faptelor de încălcare 
a unor norme de convieţuire 
socială, a ordinii şi liniştii, în cazul 
în care se săvârşesc următoarele 
contravenţii:
- tulburarea, fără drept, a liniştii 
locuitorilor prin producerea de 
zgomote cu orice aparat sau obiect 
ori prin strigăte sau larmă;
- tulburarea liniştii locatarilor 

Știri

ATENȚIE: obligaţiile
celor ce construiesc!

Urmare a dezvoltării orașului și numărului mare de 
cereri de autorizaţii de construcţie, arhitectul-șef al 
orașului Chitila atrage atenţia cu privire la 
obligațiile care revin cetăţenilor după obținerea 
autorizaţiei. Astfel, toţi cei care construiesc în 
oraşul Chitila trebuie:
* Să anunțe data începerii lucrărilor autorizate la 
autoritatea emitentă a autorizației: Primăria Chitila.
* Să anunțe data începerii lucrărilor autorizate la 
Inspectoratul Teritorial în Construcții Ilfov.
Perioada de valabilitate a autorizației va începe la 
anunţarea datei de începere a lucrării sau, dacă nu 
se face acest anunţ, de a doua zi de la emitere.
* La începerea lucrărilor să monteze în loc vizibil 
Panoul de identificare a investiției.

* În situația nefinalizării lucrărilor în termenul 
prevăzut de autorizație să solicite prelungirea 
valabilității acesteia, cu cel puțin 15 zile înaintea 
termenului de expirare a valabilității autorizației de 
construire/desființare.
* Să se prezinte la primărie, după terminarea 
lucrărilor, în perioada de valabilitate a autorizației, 
pentru efectuarea recepţiei.
* Să declare toate construcțiile proprietate 
particulară realizate, în vederea impunerii, la 
organele financiare teritoriale sau la organele 
subordonate acestora, după terminarea lor 
completă și nu mai târziu de 15 zile de la data 
expirării termenului de valabilitate a autorizației de 
construire/desființare.

între orele 22,00-8,00 şi 13,00-
14,00 de către orice persoană prin 
producerea de zgomote, larmă sau 
prin folosirea oricărui aparat, obiect 
ori instrument muzical la intensitate 
mare în localurile sau în sediile 
persoanelor juridice, în locuinţele 
persoanelor fizice sau în oricare alt 
loc din imobile cu destinaţia de 
locuinţe ori situat în imediata 
vecinătate a acestora;
- organizarea de petreceri cu 
caracter privat şi utilizarea de 
aparatură muzicală la intensitate de 
natură a tulbura liniştea locuitorilor, 
în corturi, alte amenajări sau în 
spaţiu neacoperit, situate în 
perimetrul apropiat imobilelor cu 

destinaţia de locuinţe sau cu 
caracter social, în mediul urban.
Ţinând cont de aceste prevederi, 
atenţionăm cetăţenii care sunt 
tentați să deranjeze liniştea publică 
că împotriva acestora se vor aplica 
mai multe sancţiuni, până la 
restabilirea ordinii publice.

nisip stabilizat, aşezată de-a lungul 
apei, iniţial de peste un kilometru 
lungime cu lăţime de peste 2,5 
metri, pornind de la Parcul 
Dendrologic până la Şoseaua de 
Centură, ce va fi completată de o 
pistă pentru biciclete şi de un 
ansamblu de alei pietonale din 
materiale naturale, criblură şi lemn 
de acacia sau stejar. Promenada va 
fi protejată pe toată lungimea cu 
balustradă şi va avea, la fel ca şi 
aleile: bănci din lemn masiv, 
cişmele, stâlpi ornamentali de 
iluminat de 6 metri înălţime cu 
reflectoare orientabile, dar şi balize 
rotunde, cu led-uri încastrate. Pe 
lângă acestea, vor exista şi zone 
împădurite întrerupte de poieni, se 
vor planta mai multe specii de 
arbori, arbuşti şi plante perene într-
o amenajare peisagistică de 
excepţie, cuprinzând şi poduri 
pietonale din lemn, iar toate zonele 
verzi vor fi irigate cu sisteme 
automate de aspersoare. În cadrul 
parcului se va ridica un amfiteatru 
„verde” din lemn masiv, destinat 
manifestărilor culturale, va exista o 
piaţetă încântătoare, dar şi un 
patinoar şi un skatepark cu 

suprafaţă din beton colorat, 
gradenele vor fi de asemenea din 
lemn, este inclus şi un teren 
multisport, o zonă de relaxare cu 
puncte de belvedere, iar pentru cei 
mici se va amenaja un loc de joacă 
deosebit, cu o mulţime de jocuri şi 
jucării aşezate pe un suport special 
de cauciuc granulat antitraumă.
Planul de amenajare a acestei zone 
a fost realizat, iar scopul său este 
construirea unui parc de recreere, 

joacă şi sport, a unui spaţiu elegant 
pentru plimbări, deschis către 
peisajul Văii Mangului şi pentru 
organizarea de evenimente 
culturale, festivaluri sau activităţi în 
aer liber, totul natural, integrat în 
peisaj într-un complex care să 
respecte, să protejeze şi să conserve 
ecosistemul unic existent.

POLIȚIA LOCALĂ CHITILA
COMUNICAT:

 Respectarea ordinii şi liniştii publice



acum tot acolo. Am crescut 
cu pași mici, dar siguri, am 
reușit să ajungem în casele 
tot mai multor bucureșteni, 
care au rămas fideli 
brandului Wu Xing. Mă 
mândresc cu asta”, surâde 
Sabin Cernea și adaugă 
serios: „Evoluția a fost 
continuă până la a deveni 
un brand supermodern și 
putem spune că am făcut 
istorie în domeniul 
preparării și livrării de 
mâncare chinezească în 
România. Ne-am adaptat 
nevoilor clienților și 
ritmului din ce în ce mai 
accelerat în care trăim: am 
lansat site-ul în 2001, apoi 
am introdus comanda 
online, iar din 2012 se poate 
plăti cu cardul direct pe site, 
acum am lansat și aplicația 
Wu Xing pentru smartphone 
și plata cu telefonul prin 
SEQR. Atuuri? Trainingul 
permanent al bucătarilor, 
livratorii cu experiență, o 
echipă profesionistă 
(compania are acum circa 
130 de angajați și peste 30 
de autovehicule cu care 
livrăm în toată Capitala și în 
zonele limitrofe), apoi 
sistemele de operare 

performante și serviciile de 
calitate. 
Pe primul loc însă trebuie să 
punem, fără falsă modestie, 
mâncarea bună: rețetele 
chinezești delicioase, 
tradiționale, preparate 
modern și sigur, cu 
ingrediente specifice aduse 
din China și cu carne și 
legume 100% românești, 
proaspete. În 2004 am 
înființat restaurantul „The 
Harbour – restaurant de 
bun gust” care, iată, 
împlinește și el 13 ani de 

success, apoi în 2013 a luat 
naștere brandul „Fooda – 
Bucătărim cu imaginație”, 
operând pe aceeași 
platformă (WX) cu call 
center și parc auto, iar anul 
trecut am investit în 
retehnologizare, într-o 
fabrică de mâncare și am 
pornit să ne dezvoltăm local 
și național cu cele două 
branduri, dar și adăugând 
un alt canal de vânzare: 
catering și organizări 
evenimente, preparate ready 
to eat livrate B to B”.

Mai bine. Oricum, îmi place 
foarte mult acest oraș și mai 
cu seamă această zonă pe 
care foarte mulți tineri o 
numesc acum „acasă”. 
Vorbesc despre cartierul de 
tineret. Pesemne că primarul 
își face bine treaba. Așa cum 
încerc și eu să mi-o fac și, 
uneori, îmi și iese, zic eu. În 
acest demers contează foarte 
mult să fii sincer, pentru că 
cel din fața ta simte tot, iar 
dacă tu nu reușești să îi dai 
starea aceea de confort, dacă 
nu îl faci să simtă că are în 
față un prieten, nu îți dă 
nimic. E celebră replica 
maestrului Gheorghe Dinică: 
„Mâna întinsă care nu spune 
o poveste nu primește 
pomană”. La noi e puțin 
diferit. Dacă mâna întinsă, 
cea care ține microfonul, nu 
captează povestea, nu ai 
subiectul. Iar un reporter 
fără subiecte nu e reporter.
În luna iunie se împlinesc 10 

ani de când m-am angajat în 
televiziune și iată că această 
aniversare mă prinde tot în 
Antena 1, postul la care am 
„debutat”. Am 33 de ani, 
sunt senior reporter la 
Observator 19, principalul 
jurnal al Antenei 1, la Secția 
Social. Îmi place enorm ce 
fac, zi de zi cunosc oameni și 
povești noi. Stau de vorbă cu 
personalități din toate 
domeniile, din țară și de 
peste hotare. E o satisfacție 
să ajungi să-i cunoști. Dar 
nu cea mai mare. Satisfacția 
cea mai mare e când stai de 
vorbă cu oameni simpli, cu 
probleme, bătuți de soartă, 
și reușești să-i ajuți. De 
multe ori, o poveste tristă 
spusă la televizor poate salva 
vieți sau poate ține o mamă 
lângă copiii ei. În ultimul an 
am făcut interviuri cu nume 
mari: Armand Assante, Mr. 
Big, Mick Davis, cu Omara 
Portuondo, Maia 

Morgenstern, Angela 
Gheorghiu, Caramitru, Sofia 
Vicoveanca, Găitan, Besoiu 
sau mai tineri ca Delia, 
Carla's Dreams ori cu artiști 
care au lucrat cu Madonna și 
Naomi Campbell. Cine 
credeți că mi-a rămas în 
suflet? Un copil care s-a 
vindecat de autism și 
mamele care au ajuns la 
închisoare pentru că și-au 
dus copiii departe de tații 
violenți și au fost acuzate de 
răpire, serie de reportaje 
pentru care colegii m-au 
botezat „Mama răpiților”. 
Viața încă bate filmul, din 
păcate”.

Din Chitila, în România
Povestea chitileanului Sabin Cernea pare, la drept vorbind, un 
scenariu de film: o afacere de familie pornită de la zero, ajunsă un 
brand naţional, cu câteva sute de angajaţi şi servicii de calitate
Sabin Cernea este căsătorit, 
are trei copii şi se poate 
spune că este, la cei 47 de 
ani ai lui, un luptător 
înnăscut. A făcut pionierat 
într-un domeniu inedit 
pentru România: livrare la 
domiciliu de mâncare din 
bucătăria chinezească. A 
fost primul care a adus în 
casele noastre cutiuţele 
exotice cu mâncare, pe care 
le vedeam comandate prin 
filme, s-a războit pentru 
asta cu mentalităţile, cu 
ezitările celor din jur, cu 
neajunsurile provocate de 
criza economică şi, de 
multe ori, de strâmbătatea 
unor reguli nedrepte. A 
pornit la drum într-un 
moment de inspiraţie, a 
adăugat rigoare şi 

imaginaţie, apoi fidelizare, 
exclusivitate şi preţuri 
accesibile, a pus acolo 
suflet şi peste 15 ani de 
muncă trudnică, iar 
îndrăzneala nebună de a 
alege un alt loc în viaţă şi 
de a-şi crea propria afacere 
s-a dovedit a fi un gest în 
valoare de milioane. Despre 
el povesteşte cu zgârcenie, 
ca şi cum ar fi vorba despre 
un om străin, dar nu 
fiindcă s-ar feri de ceva, ci 
dintr-un fel de modestie 
cuminte, a omului care ştie 
că a făcut ceea ce trebuie şi 
că pentru el vorbesc 
realizările sale: „Mâncarea 
chinezească livrată la 
domiciliu era în 1999 o nișă 
încă neexplorată, exista 
delivery cu pizza şi cu ceva 
mâncare tradiţională, dar 
nimic exotic - însă a fost o 
cutezanţă, recunosc, 
aproape o nebunie care, 
iată, a reuşit. Wu Xing s-a 
născut repede, dar modest, 
cu opt angajați, o singură 
bucătărie și o mașină de 
livrare, dar am reușit să 
rămânem în topul 
preferințelor 
bucureștenilor în toți 
acești ani și suntem și 

„Da, sunt îndrăgostită de 
Chitila, am locuit aici de 
când m-am născut, aici mi-
am făcut școala și prietenii 

de o viață. Aici stau și 
părinții mei. E drept că am 
fost plecată pentru 4 ani la 
Chibrit, dar m-am întors 

pentru că îmi lipseau iarba, 
lacul, pădurea, oamenii... E 
greu să te știi doar cu 
administratorul blocului 
care, oricum, vrea doar să-
ți ia banii la timp, și cu 
câinii de pe stradă care te 
alergau când tu te făceai că 
alergi ca să slăbești. 
Poveste tristă, m-am 
întors. Acum stau în zona 
verde a Chitilei, de unde 
îmi înnebunesc, aproape 
zilnic, prietenii de pe 
facebook, cu priveliști 
minunate cu apus și 
verdeață. Și de unde mă 
duc și la muncă. Ah, ce 
straniu, sunt reporter de 
10 ani, dar am făcut un 

singur reportaj în Chitila. 
Să-mi fie rușine! Sau poate 
e adevărat ce se spune, că la 
tv apar doar lucrurile rele. 

Investiţie pentru viitor
Farmexpert, primul distribuitor de medicamente din România, 
inaugurează noul depozit din Chitila, o investiţie de top la standarde 
europene. Despre noua investiţie, dar şi despre realizări şi proiecte 
de viitor, l-am provocat la o discuţie pe directorul general al 
companiei

Poveste de succes

Inginer de formaţie şi un 
profesionist pur-sânge, pentru care 
piaţa pharma nu mai are secrete, 
Iulian Trandafir, directorul general 
al Farmexpert, o companie care 
vinde anual în România 
medicamente de 2,5 miliarde de 
euro şi are o cifră de afaceri de  
peste 700 de milioane de euro, este 
un manager realist, adept al 
strategiilor performante adaptate 
perfect acestei pieţe extrem de 
dure.

Sunteţi omul care a „pus 
umărul” serios la evoluţia 
Farmexpert-ului aproape de la 
înfiinţarea companiei, în 
1996, şi care o și conduceţi din 
anul 2012. Cum se vede 
Farmexpert… „după 20 de 
ani”?
Am pornit ca o companie foarte 
mică, de la zero, fără legături în 
domeniu și fără relații politice, dar 
chiar și în aceste condiții, evoluția 
Farmexpert a fost constant 
pozitivă, devenind cel mai mare 
distribuitor de medicamente din 
ţară, în condiţiile în care suntem 
singura companie mare de 
distribuție de medicamente din 
România care nu deține un lanț de 
farmacii şi fiind practic singura 
companie românească mare care a 
fost preluată de un investitor 
extern. În momentul de față 
aparținem sută la sută marelui 
grup farmaceutic mondial 
Walgreens Boots Alliance, grup 

care este cotat la bursa din New 
York, fiind cel mai mare grup de 
distribuție și retail farmaceutic din 
lume, incluzând aici și partea de 
beauty/frumusețe, cosmetice și alte 
produse similiare.

Dar care sunt punctele forte 
ale acestei evoluţii? Ce atuuri 
are Farmexpert? 
Avem, zic eu, câteva puncte forte 
pe care le-am păstrat de-a lungul 
evoluţiei noastre: seriozitatea, 
corectitudinea și transparența în 
afaceri, angajaţii de care sunt 
foarte mândru, sunt extraordinari 
şi pe care îi respect foarte mult, 
echipa şi profesionalismul 
oamenilor, specializarea lor și cred 
că ne diferențiem de mulți dintre 
competitorii noștri prin cultura 
motivațională şi organizare. Acum, 
Farmexpert este lider pe piaţă din 
punct de vedere al profitabilităţii, 
având acoperire la nivel naţional 
prin intermediul a 6 depozite din 
marile oraşe ale ţării cu capacităţi 
de stocare de peste 15.000 de 
paleţi.

Să punctăm această 
performanţă şi în câteva cifre.
Avem în portofoliu peste 8.100 de 
produse ce acoperă o gamă largă de 
arii terapeutice, din categoria 
medicamentelor OTC-uri (ce pot fi 
eliberate fără prescripţie medicală), 
Rx-uri (care se eliberează numai cu 
prescripţie) şi suplimenţi 
alimentari şi avem peste 181 

milioane de unităţi livrate din mai 
mult de 5.500 de puncte de livrare 
vândute. De asemenea, avem peste 
200 de parteneriate cu producători 
interni şi externi şi mai mult de 
4.500 de clienţi: farmacii, medici, 
spitale, instituţii. 

Aţi ales, pentru extinderea 
operaţiunilor Farmexpert şi 
investiţia într-un nou depozit 
ultramodern, locaţia din 
oraşul Chitila. De ce?
Am ales Chitila în primul rând 
fiindcă avem acolo deja un depozit, 
care va rămâne funcţional, dar pe 
care am dorit să-l extindem şi apoi 
datorită susţinerii pe care am avut-
o din partea primăriei şi 
autorităţilor locale. Am avut un 
timp foarte scurt de răspuns la 
solicitări, o implicare şi un 
comportament pe care nu prea l-
am regăsit în alte oraşe unde avem 
locaţii, ceea ce este foarte 
important pentru un investitor. 
Atitudinea primarului Chitilei este 
una extraordinară, se vede că vrea 
să dezvolte oraşul, că vrea să atragă 
investitorii, fiindcă investitorii 
aduc bani şi bunăstare în zonă - 
normal. Noi am făcut o prospectare 
înainte de a investi în legătură cu 
ce să facem, unde să punem, cât ne 
costă... Am analizat ofertele şi 
vreau să vă spun sincer că, deşi 
Chitila nu era cea mai ieftină, ne-
am decis către ea, mai ales prin 
prisma atitudinii personale a 
primarului Emilian Oprea, care se 
vede clar că este pro-investiţii, că 
ştie exact ce trebuie făcut pentru 
dezvoltarea oraşului, la care am 
adăugat şi infrastructura foarte 
bună: drumurile şi partea de 
utilităţi care sunt disponibile, deci 
toate condiţiile favorabile şi 
indispensabile pentru noi, pentru 
noul depozit. Acesta are circa 
8.000 mp, este complet 
automatizat, la nivel european, cu 
toate sistemele de monitorizare 
temperatură şi umiditate, camere 
frigorifice, sisteme de alarmare şi 
manipulare, locaţie pentru flota 
auto de transport (care va fi 
crescută şi ea, desigur) şi va oferi în 
primă instanţă chitilenilor circa 30 
de locuri de muncă urmând ca 
apoi, după momentul deschiderii, 
să le creştem, specializat, căci vom 

dezvolta tot mai mult partea 
logistică.

Vă gândiţi poate şi la o 
implicare activă în viaţa 
comunităţii din Chitila, la o 
politică de responsabilitate 
socială, aceasta pe lângă 
creşterea ofertelor de locuri 
de muncă pe care le implică 
noua investiţie Farmexpert?
Desigur. Avem o politică de 
responsabilitate socială, de CSR, 
foarte deschisă. Noi am mai 
susţinut asociaţii și fundații din 
Chitila - şi facem asta nu numai 
aici, în Chitila, ci şi din toate 
celelalte locaţii din țară unde 
suntem prezenţi - şi suntem 
orientaţi în special către domeniul 
educaţional care este, ştiu, o 
preocupare constantă a Primăriei 
Chitila, şi către domeniul sănătăţii. 
Am susţinut şi vom susţine în 
continuare asociaţiile de tip after-
school care se ocupă de educarea 
copiilor, mai ales cele care se ocupă 
- ştiu că sunt şi în Chitila câteva 
merituoase - de copiii din familii 
monoparentale sau chiar 
biparentale aflaţi în pericol de 
abandon şcolar. E un lucru foarte 
bun pe care îl vom sprijini în 
continuare, cu siguranță, ca şi 
în cazul Festivalul de Film în aer 
liber CCF, pe care l-am susţinut şi o 
vom face şi de acum încolo.
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acum tot acolo. Am crescut 
cu pași mici, dar siguri, am 
reușit să ajungem în casele 
tot mai multor bucureșteni, 
care au rămas fideli 
brandului Wu Xing. Mă 
mândresc cu asta”, surâde 
Sabin Cernea și adaugă 
serios: „Evoluția a fost 
continuă până la a deveni 
un brand supermodern și 
putem spune că am făcut 
istorie în domeniul 
preparării și livrării de 
mâncare chinezească în 
România. Ne-am adaptat 
nevoilor clienților și 
ritmului din ce în ce mai 
accelerat în care trăim: am 
lansat site-ul în 2001, apoi 
am introdus comanda 
online, iar din 2012 se poate 
plăti cu cardul direct pe site, 
acum am lansat și aplicația 
Wu Xing pentru smartphone 
și plata cu telefonul prin 
SEQR. Atuuri? Trainingul 
permanent al bucătarilor, 
livratorii cu experiență, o 
echipă profesionistă 
(compania are acum circa 
130 de angajați și peste 30 
de autovehicule cu care 
livrăm în toată Capitala și în 
zonele limitrofe), apoi 
sistemele de operare 

performante și serviciile de 
calitate. 
Pe primul loc însă trebuie să 
punem, fără falsă modestie, 
mâncarea bună: rețetele 
chinezești delicioase, 
tradiționale, preparate 
modern și sigur, cu 
ingrediente specifice aduse 
din China și cu carne și 
legume 100% românești, 
proaspete. În 2004 am 
înființat restaurantul „The 
Harbour – restaurant de 
bun gust” care, iată, 
împlinește și el 13 ani de 

success, apoi în 2013 a luat 
naștere brandul „Fooda – 
Bucătărim cu imaginație”, 
operând pe aceeași 
platformă (WX) cu call 
center și parc auto, iar anul 
trecut am investit în 
retehnologizare, într-o 
fabrică de mâncare și am 
pornit să ne dezvoltăm local 
și național cu cele două 
branduri, dar și adăugând 
un alt canal de vânzare: 
catering și organizări 
evenimente, preparate ready 
to eat livrate B to B”.

Mai bine. Oricum, îmi place 
foarte mult acest oraș și mai 
cu seamă această zonă pe 
care foarte mulți tineri o 
numesc acum „acasă”. 
Vorbesc despre cartierul de 
tineret. Pesemne că primarul 
își face bine treaba. Așa cum 
încerc și eu să mi-o fac și, 
uneori, îmi și iese, zic eu. În 
acest demers contează foarte 
mult să fii sincer, pentru că 
cel din fața ta simte tot, iar 
dacă tu nu reușești să îi dai 
starea aceea de confort, dacă 
nu îl faci să simtă că are în 
față un prieten, nu îți dă 
nimic. E celebră replica 
maestrului Gheorghe Dinică: 
„Mâna întinsă care nu spune 
o poveste nu primește 
pomană”. La noi e puțin 
diferit. Dacă mâna întinsă, 
cea care ține microfonul, nu 
captează povestea, nu ai 
subiectul. Iar un reporter 
fără subiecte nu e reporter.
În luna iunie se împlinesc 10 

ani de când m-am angajat în 
televiziune și iată că această 
aniversare mă prinde tot în 
Antena 1, postul la care am 
„debutat”. Am 33 de ani, 
sunt senior reporter la 
Observator 19, principalul 
jurnal al Antenei 1, la Secția 
Social. Îmi place enorm ce 
fac, zi de zi cunosc oameni și 
povești noi. Stau de vorbă cu 
personalități din toate 
domeniile, din țară și de 
peste hotare. E o satisfacție 
să ajungi să-i cunoști. Dar 
nu cea mai mare. Satisfacția 
cea mai mare e când stai de 
vorbă cu oameni simpli, cu 
probleme, bătuți de soartă, 
și reușești să-i ajuți. De 
multe ori, o poveste tristă 
spusă la televizor poate salva 
vieți sau poate ține o mamă 
lângă copiii ei. În ultimul an 
am făcut interviuri cu nume 
mari: Armand Assante, Mr. 
Big, Mick Davis, cu Omara 
Portuondo, Maia 

Morgenstern, Angela 
Gheorghiu, Caramitru, Sofia 
Vicoveanca, Găitan, Besoiu 
sau mai tineri ca Delia, 
Carla's Dreams ori cu artiști 
care au lucrat cu Madonna și 
Naomi Campbell. Cine 
credeți că mi-a rămas în 
suflet? Un copil care s-a 
vindecat de autism și 
mamele care au ajuns la 
închisoare pentru că și-au 
dus copiii departe de tații 
violenți și au fost acuzate de 
răpire, serie de reportaje 
pentru care colegii m-au 
botezat „Mama răpiților”. 
Viața încă bate filmul, din 
păcate”.

Din Chitila, în România
Povestea chitileanului Sabin Cernea pare, la drept vorbind, un 
scenariu de film: o afacere de familie pornită de la zero, ajunsă un 
brand naţional, cu câteva sute de angajaţi şi servicii de calitate
Sabin Cernea este căsătorit, 
are trei copii şi se poate 
spune că este, la cei 47 de 
ani ai lui, un luptător 
înnăscut. A făcut pionierat 
într-un domeniu inedit 
pentru România: livrare la 
domiciliu de mâncare din 
bucătăria chinezească. A 
fost primul care a adus în 
casele noastre cutiuţele 
exotice cu mâncare, pe care 
le vedeam comandate prin 
filme, s-a războit pentru 
asta cu mentalităţile, cu 
ezitările celor din jur, cu 
neajunsurile provocate de 
criza economică şi, de 
multe ori, de strâmbătatea 
unor reguli nedrepte. A 
pornit la drum într-un 
moment de inspiraţie, a 
adăugat rigoare şi 

imaginaţie, apoi fidelizare, 
exclusivitate şi preţuri 
accesibile, a pus acolo 
suflet şi peste 15 ani de 
muncă trudnică, iar 
îndrăzneala nebună de a 
alege un alt loc în viaţă şi 
de a-şi crea propria afacere 
s-a dovedit a fi un gest în 
valoare de milioane. Despre 
el povesteşte cu zgârcenie, 
ca şi cum ar fi vorba despre 
un om străin, dar nu 
fiindcă s-ar feri de ceva, ci 
dintr-un fel de modestie 
cuminte, a omului care ştie 
că a făcut ceea ce trebuie şi 
că pentru el vorbesc 
realizările sale: „Mâncarea 
chinezească livrată la 
domiciliu era în 1999 o nișă 
încă neexplorată, exista 
delivery cu pizza şi cu ceva 
mâncare tradiţională, dar 
nimic exotic - însă a fost o 
cutezanţă, recunosc, 
aproape o nebunie care, 
iată, a reuşit. Wu Xing s-a 
născut repede, dar modest, 
cu opt angajați, o singură 
bucătărie și o mașină de 
livrare, dar am reușit să 
rămânem în topul 
preferințelor 
bucureștenilor în toți 
acești ani și suntem și 

„Da, sunt îndrăgostită de 
Chitila, am locuit aici de 
când m-am născut, aici mi-
am făcut școala și prietenii 

de o viață. Aici stau și 
părinții mei. E drept că am 
fost plecată pentru 4 ani la 
Chibrit, dar m-am întors 

pentru că îmi lipseau iarba, 
lacul, pădurea, oamenii... E 
greu să te știi doar cu 
administratorul blocului 
care, oricum, vrea doar să-
ți ia banii la timp, și cu 
câinii de pe stradă care te 
alergau când tu te făceai că 
alergi ca să slăbești. 
Poveste tristă, m-am 
întors. Acum stau în zona 
verde a Chitilei, de unde 
îmi înnebunesc, aproape 
zilnic, prietenii de pe 
facebook, cu priveliști 
minunate cu apus și 
verdeață. Și de unde mă 
duc și la muncă. Ah, ce 
straniu, sunt reporter de 
10 ani, dar am făcut un 

singur reportaj în Chitila. 
Să-mi fie rușine! Sau poate 
e adevărat ce se spune, că la 
tv apar doar lucrurile rele. 

Investiţie pentru viitor
Farmexpert, primul distribuitor de medicamente din România, 
inaugurează noul depozit din Chitila, o investiţie de top la standarde 
europene. Despre noua investiţie, dar şi despre realizări şi proiecte 
de viitor, l-am provocat la o discuţie pe directorul general al 
companiei

Poveste de succes

Inginer de formaţie şi un 
profesionist pur-sânge, pentru care 
piaţa pharma nu mai are secrete, 
Iulian Trandafir, directorul general 
al Farmexpert, o companie care 
vinde anual în România 
medicamente de 2,5 miliarde de 
euro şi are o cifră de afaceri de  
peste 700 de milioane de euro, este 
un manager realist, adept al 
strategiilor performante adaptate 
perfect acestei pieţe extrem de 
dure.

Sunteţi omul care a „pus 
umărul” serios la evoluţia 
Farmexpert-ului aproape de la 
înfiinţarea companiei, în 
1996, şi care o și conduceţi din 
anul 2012. Cum se vede 
Farmexpert… „după 20 de 
ani”?
Am pornit ca o companie foarte 
mică, de la zero, fără legături în 
domeniu și fără relații politice, dar 
chiar și în aceste condiții, evoluția 
Farmexpert a fost constant 
pozitivă, devenind cel mai mare 
distribuitor de medicamente din 
ţară, în condiţiile în care suntem 
singura companie mare de 
distribuție de medicamente din 
România care nu deține un lanț de 
farmacii şi fiind practic singura 
companie românească mare care a 
fost preluată de un investitor 
extern. În momentul de față 
aparținem sută la sută marelui 
grup farmaceutic mondial 
Walgreens Boots Alliance, grup 

care este cotat la bursa din New 
York, fiind cel mai mare grup de 
distribuție și retail farmaceutic din 
lume, incluzând aici și partea de 
beauty/frumusețe, cosmetice și alte 
produse similiare.

Dar care sunt punctele forte 
ale acestei evoluţii? Ce atuuri 
are Farmexpert? 
Avem, zic eu, câteva puncte forte 
pe care le-am păstrat de-a lungul 
evoluţiei noastre: seriozitatea, 
corectitudinea și transparența în 
afaceri, angajaţii de care sunt 
foarte mândru, sunt extraordinari 
şi pe care îi respect foarte mult, 
echipa şi profesionalismul 
oamenilor, specializarea lor și cred 
că ne diferențiem de mulți dintre 
competitorii noștri prin cultura 
motivațională şi organizare. Acum, 
Farmexpert este lider pe piaţă din 
punct de vedere al profitabilităţii, 
având acoperire la nivel naţional 
prin intermediul a 6 depozite din 
marile oraşe ale ţării cu capacităţi 
de stocare de peste 15.000 de 
paleţi.

Să punctăm această 
performanţă şi în câteva cifre.
Avem în portofoliu peste 8.100 de 
produse ce acoperă o gamă largă de 
arii terapeutice, din categoria 
medicamentelor OTC-uri (ce pot fi 
eliberate fără prescripţie medicală), 
Rx-uri (care se eliberează numai cu 
prescripţie) şi suplimenţi 
alimentari şi avem peste 181 

milioane de unităţi livrate din mai 
mult de 5.500 de puncte de livrare 
vândute. De asemenea, avem peste 
200 de parteneriate cu producători 
interni şi externi şi mai mult de 
4.500 de clienţi: farmacii, medici, 
spitale, instituţii. 
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care am dorit să-l extindem şi apoi 
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Atitudinea civică, o calitate 
pe care o avem cu toţii  

Pentru a trăi într-o comunitate unită şi într-un oraş frumos şi 
prosper este nevoie de spirit civic. Însă atitudinea civică este o 
calitate pe care o avem cu toţii. Trebuie doar folosită!

Discutăm deseori despre 
spiritul civic, despre 
atitudinea semenilor noştri 
în diverse situaţii. Dar 
constatăm că atunci când se 
întâmplă ceva, majoritatea 
oamenilor se feresc să 
spună că au văzut sau ştiau 
ceva, nu vor să fie martori la 
nimic. De ce? Deseori 
justificat, se feresc de 
drumuri la Poliţie, de citări, 
de procese… Nu trebuie să 
uităm însă de comoditate, 
de nepăsare, de concepţia: 
„nu mă interesează, nu e 
treaba mea”. Dar mâine, 
când poate să ţi se întâmple 
chiar ţie ceva neplăcut? 
Care va fi sentimentul când 
lumea întoarce capul, fără 
să-i pese că ar putea, cu un 
minim efort, să contribuie 
la oprirea unui act de 
violenţă, la păstrarea liniştii 
şi a curăţeniei din oraş sau 
la oprirea distrugerii unui 
bun care poate fi al tău. Să 
iei atitudine nu înseamnă să 
te pui în pericol, dar un apel 
la 112, o fotografie, făcută cu 
telefonul, celui care distruge 
un copac sau o staţie de 
transport în care stăm cu 

toţii, care își deşartă 
gunoiul pe marginea străzii 
sau în parcul unde îţi duci 
copilul să se joace, ori un 
lucru spus victimei sau 
poliţistului nu înseamnă 
neapărat că te expui 
vreunui pericol. Dacă toţi ne 
ascundem şi ne prefacem că 
nu ştim şi nu vedem nimic, 
nu facem decât să îi ajutăm 
pe cei ce murdăresc şi 
distrug, cu indiferenţa 
noastră. De aici începe 
responsabilitatea şi 
atitudinea civică. 
Spiritul civic există în orice 
societate normală, chiar 
dacă numărul celor care îl şi 
aplică în practică nu este 
întotdeauna suficient de 
mare. Să nu uităm, spre 
exemplu, de cât spirit civic 
şi de câtă solidaritate au dat 
dovadă chitilenii la toate 
acţiunile organizate de-a 
lungul timpului. De la 
curăţenia spaţiilor verzi la 
donaţii şi ajutorarea celor 
mai puţin norocoşi. Nu 
trebuie să uităm că spiritul 
civic se învaţă. Învăţăm la 
şcoală ce înseamnă 
responsabilitatea de a fi 

cetăţean, apoi cu ajutorul 
fundaţiilor şi ONG-urilor, 
ce înseamnă voluntariatul, 
iar cu ajutorul Bisericii ce 
înseamnă iubirea de 
aproapele nostru. E 
suficient doar să-l preţuieşti 
pe cel de lângă tine, pe 
vecinul ori colegul tău, să 
dai dovadă de altruism şi să 
fii capabil de sacrificii 
pentru a ajuta pe cineva. 
Atitudinea civică un trebuie 
să fie doar o teorie, o vorbă 
pe hârtie, ci înseamnă să 
faci efectiv ceva pentru 
ceilalţi: să iei atitudine într-
o situaţie în care semenii tăi 
sunt nedreptăţiţi, să îţi 
arăţi, în general, dragostea 
faţă de ceilalţi ori de câte ori 
este nevoie. Noi nu trăim 
izolaţi. Şi de aceea avem 
nevoie de ceilalţi. Având 
nevoie de ceilalţi, avem şi o 
datorie faţă de ei, faţă de 
comunitatea care ne 
înconjoară. Trebuie să avem 
grijă şi unii de alţii, să 
contribuim fiecare la 
siguranţa blocului, a străzii, 
a micii comunităţi în care 
trăim. Este spre binele 
nostru.

Colaborare antiviolenţă şcolară 
Fenomenul violenței școlare stârnește îngrijorare nu doar în 
rândul părinților și elevilor aflați în pericolul de a deveni victime, ci 
și al profesorilor și al autorităților locale, care au decis să aibă 
întâlniri trimestriale pentru combaterea acestuia.

La întâlnirea de lucru 
periodică a Comisiei pentru 
Prevenirea și Combaterea 
Violenței, a Discriminării și 
Promovarea 
Interculturalității în Mediul 
Școlar (CPCVDPIMS) din 
Școala Gimnazială „Prof. 
Ion Vișoiu” la care au 
participat, alături de prof. 
Ștefania Duminică, 
directorul general al 
unității de învățământ, și 
viceprimarul orașului 
Chitila, Andrei Costel, 
membri ai Consiliului Local 
și directorul Poliției Locale, 
au fost discutate și 
analizate problemele de 
disciplină apărute, 
măsurile aplicate și 
soluțiile de remediere prin 
implicarea tuturor 
profesorilor, dar și a 
elevilor și părinților, în 
prevenirea și combaterea 
fenomenului violenței 
școlare. Participanții au 
subliniat că violența școlară 
poate lua diferite forme, de 
la cele ușoare, 
nepericuloase pe termen 
scurt, până la formele 
agresive, cu consecințe pe 
plan psihic și fizic și că 
fiecare caz de violență 
școlară mediatizat la nivel 

național reprezintă un nou 
semnal de alarmă, pentru 
că în spatele lui există cel 
mai probabil zeci de alte 
cazuri care nu ajung în 
atenția publică, dar care 
pot conduce la apariția de 
efecte severe la nivelul 
întregii societăți.
Comisia a decis ca 
activitățile educative din 
planul de acțiune al școlii 
să vizeze următoarele 
aspecte: identificarea 
elevilor cu potențial violent 
și a celor care au fost 
victime ale violenței 
școlare, precum și a 
cauzelor care pot 
determina manifestări de 
violență, prin realizarea 
unor baze de date, 
elaborarea unui program 
de asistență individualizată 
pentru acești elevi care va fi 
transmis diriginților, 
organizarea de activități 
educative extrașcolare care 
să-i atragă pe elevii cu 
potențial violent. De 
asemenea, s-a hotărât 
desfășurarea unor activități 
inițiate de Consiliul 
Reprezentativ al Părinților 
legate de sprijinul pe care-l 
pot oferi școlii pentru 
prevenirea violenței și 

ameliorarea relațiilor 
părinți-copii, precum și 
transformarea 
regulamentului intern al 
şcolii într-un mijloc real de 
prevenire prin: definirea 
criteriilor de disciplină 
şcolară şi de conduită în 
şcoală ale tuturor actorilor 
şcolari (elevi, profesori), 
consultarea elevilor, 
cadrelor didactice și 
părinţilor în definirea şi 
aplicarea prevederilor 
regulamentului, includerea 
unor măsuri de intervenţie 
cu potenţial educativ şi 
evitarea centrării acţiunilor 
corective exclusiv pe 
sancţiune.
Punctele principale 
identificate de comisie au 
fost: asigurarea protecției și 
pazei unității de 
învățământ și existența 
sistemului de 
monitorizarea a intrării 
persoanelor străine în 
incintă, discuțiile cu elevii 
și părinții, afișarea 
reglementărilor privind 
ordinea interioară, 
formarea unor echipe 
operative (psiholog școlar, 
diriginți, membri ai 
Comisiei de prevenire și 
combatere a violenței, 

părinți, reprezentanți ai 
poliției), cooperarea 
constantă a școlii cu CJRAE 
și Poliția Locală și națională 
în cadrul proiectelor 
educaționale și în 
soluționarea cazurilor de 
violență și discriminare 
constatate, apoi consilierea 
individuală și de grup a 
elevilor pentru prevenirea 
comportamentelor agresive, 
dezvoltarea preocupărilor 
sportive a celor cu potențial 
violent și participarea 
acestora la competiții (fotbal, 
rugby-tag, volei, oină), 
monitorizarea elevilor cu 
tendințe violente, consiliere 
pentru părinți, atât pentru 

cei cu copii cu probleme de 
disciplină, cât și pentru cei ai 
copiilor agresați.
De asemenea, Comisia 
pentru Prevenirea și 
Combaterea Violenței a 
apreciat pozitiv măsuri 
precum: monitorizarea 
elevilor cu număr mare de 
absențe și consilierea 
acestora, gestionarea pe cale 
amiabilă a altercațiilor între 
elevi și întocmirea de 
rapoarte de constatare a 
actelor de violență și 
discriminare, precum și 
propunerea de sancțiuni 
(mustrări verbale, scrise, 
scăderea notei la purtare), 
conform regulamentului. 

Dacă privim puţin la vecinii 
noştri europeni, vom avea 
nenumărate exemple de 
implicare a cetăţenilor 
pentru siguranţa comunităţii: 
voluntari, „gărzi civile”, 
proiecte de „bună vecinătate” 
şi lista poate continua. Ţi-ar 
plăcea să ai siguranţa că 
oamenii îți vor sări mereu în 
ajutor dacă păţeşti ceva? Mie 
da! Dar şi ceilalţi au aceleaşi 
aşteptări de la tine, nu uita! 
Fiecare avem viața noastră și 
putem face tot ce vrem cu ea 
– putem arăta compasiune, 
putem fi solidari, putem fi 
toleranți și buni, putem avea 
spirit civic, putem dărui bani, 
fapte, vorbe și gânduri bune. 
Sau putem fi răi, invidioși, 

cârcotași, meschini, 
intoleranți… Este decizia 
fiecăruia! Cum este decizia 
fiecăruia de a și acționa, nu 
numai de a vorbi. 
A distruge e simplu. A crea, a 
construi, a-i ajuta pe cei care 
chiar au idei utile este mai 
greu. Dar nu imposibil. Este 
chiar plăcut. Faptele mici ne 
definesc. Ele ne arată 
umanitatea. Fiecare decide 
pentru el. Doar că nu trăim 
singuri – trăim în 
comunitate. Iar critica este 
bună, dar mai bune sunt 
cooperarea, solidaritatea, 
civismul, respectul. Cine dă 
startul?

Haideţi să fim noi primii!

Noi suntem Chitila !
Pentru noi, cetățenii Chitilei, orașul  e o poveste unică și inconfundabilă 
pe care trebuie să o prețuim și să o iubim, fiindcă o vom purta cu noi 
pretutindeni. Sufletul unui oraș sunt oamenii lui, iar orașul le este trupul. 
Orașul suntem noi, oamenii. Așa cum suntem, așa cum îl trăim și îi 
respirăm aerul, așa cum îi umblăm străzile și parcurile.
Oraşul e ca un copil care trebuie crescut cu mare atenţie, căci, cu ajutorul 

nostru- al oamenilor- el poate deveni mare. Doar de noi depinde. Se 
cuvine să-l îngrijim, să-l curățăm și să-i veghem sănătatea, să îl păstrăm 
demn și frumos, să-l ţinem mereu lângă sufletele noastre.
Se cuvine, mai mult de orice, să-l iubim aşa cum ne iubim pe noi. Fiindcă 
el suntem noi.
Noi suntem Chitila!

Dacă îţi iubeşti oraşul Nu permite ca staţiile mijloacelor 
de transport să arate aşa

Echipa elevilor din Chitila,
campioană la oină

Echipa de oină a elevilor 
de la „Ion Vişoiu” duce 
mai departe tradiţia 
acestui sport în şcoala din 
Chitila şi dovedeşte, încă o 

dată, că talentul şi 
susţinerea de care se 
bucură sportul din partea 
autorităţilor locale fac casă 
bună cu performanţa. 
După un parcurs 
competiţional de excepţie 
la care au câştigat toate 
meciurile jucate şi au 
reuşit să fie desemnaţi 
reprezentanţi ai judeţului 
Ilfov, oiniştii chitileni au 
participat vineri, 5 mai 
2017, pe Stadionul Chitila, 
la faza zonală a Olimpiadei 
Gimnaziilor, disciplina 
Oină-băieți. Alături de 
echipa Şcolii Gimnaziale 

„Prof. Ion Vișoiu", 
îndrumată de pasionatul 
tehnician şi promotor al 
sportului şcolar profesorul 
Marian Gîrleanu, la startul 
competiţiei s-au înscris 
echipele reprezentante a 
patru sectoare din 
București. Oiniştii 
Chitileni au reuşit să 
domine mini-turneul şi, 
spre bucuria susținătorilor 
au urcat pe prima treaptă 
a podiumului de premiere, 
locul I obţinut asigurându-
le calificarea la etapa 
naţională ce se va 
desfăşura în această lună 

la Vaslui. Echipei i-au fost 
alături: George Boroi, secretar 
general al Comitetului 
Olimpic Român, Constantin 
Fînaru, directorul Direcției 
Judeţene pentru Sport și 
Tineret (DJST) Ilfov, Emilian 
Oprea, primarul oraşului 
Chitila, viceprimarul Andrei 
Costel, directorul Şcolii 

Gimnaziale „Prof. Ion Vişoiu" 
profesor Ştefania Duminică, 
precum şi reprezentanţii 
Fundației „Pro Chitila”, Ana 
Simona Pîslaru şi Natalia 
Rotaru. 
Le mulţumim tuturor pentru 
susţinere şi le urăm copiilor 
maximum de succes la 
Naţionalele de la Vaslui!



Atitudinea civică, o calitate 
pe care o avem cu toţii  

Pentru a trăi într-o comunitate unită şi într-un oraş frumos şi 
prosper este nevoie de spirit civic. Însă atitudinea civică este o 
calitate pe care o avem cu toţii. Trebuie doar folosită!

Discutăm deseori despre 
spiritul civic, despre 
atitudinea semenilor noştri 
în diverse situaţii. Dar 
constatăm că atunci când se 
întâmplă ceva, majoritatea 
oamenilor se feresc să 
spună că au văzut sau ştiau 
ceva, nu vor să fie martori la 
nimic. De ce? Deseori 
justificat, se feresc de 
drumuri la Poliţie, de citări, 
de procese… Nu trebuie să 
uităm însă de comoditate, 
de nepăsare, de concepţia: 
„nu mă interesează, nu e 
treaba mea”. Dar mâine, 
când poate să ţi se întâmple 
chiar ţie ceva neplăcut? 
Care va fi sentimentul când 
lumea întoarce capul, fără 
să-i pese că ar putea, cu un 
minim efort, să contribuie 
la oprirea unui act de 
violenţă, la păstrarea liniştii 
şi a curăţeniei din oraş sau 
la oprirea distrugerii unui 
bun care poate fi al tău. Să 
iei atitudine nu înseamnă să 
te pui în pericol, dar un apel 
la 112, o fotografie, făcută cu 
telefonul, celui care distruge 
un copac sau o staţie de 
transport în care stăm cu 

toţii, care își deşartă 
gunoiul pe marginea străzii 
sau în parcul unde îţi duci 
copilul să se joace, ori un 
lucru spus victimei sau 
poliţistului nu înseamnă 
neapărat că te expui 
vreunui pericol. Dacă toţi ne 
ascundem şi ne prefacem că 
nu ştim şi nu vedem nimic, 
nu facem decât să îi ajutăm 
pe cei ce murdăresc şi 
distrug, cu indiferenţa 
noastră. De aici începe 
responsabilitatea şi 
atitudinea civică. 
Spiritul civic există în orice 
societate normală, chiar 
dacă numărul celor care îl şi 
aplică în practică nu este 
întotdeauna suficient de 
mare. Să nu uităm, spre 
exemplu, de cât spirit civic 
şi de câtă solidaritate au dat 
dovadă chitilenii la toate 
acţiunile organizate de-a 
lungul timpului. De la 
curăţenia spaţiilor verzi la 
donaţii şi ajutorarea celor 
mai puţin norocoşi. Nu 
trebuie să uităm că spiritul 
civic se învaţă. Învăţăm la 
şcoală ce înseamnă 
responsabilitatea de a fi 

cetăţean, apoi cu ajutorul 
fundaţiilor şi ONG-urilor, 
ce înseamnă voluntariatul, 
iar cu ajutorul Bisericii ce 
înseamnă iubirea de 
aproapele nostru. E 
suficient doar să-l preţuieşti 
pe cel de lângă tine, pe 
vecinul ori colegul tău, să 
dai dovadă de altruism şi să 
fii capabil de sacrificii 
pentru a ajuta pe cineva. 
Atitudinea civică un trebuie 
să fie doar o teorie, o vorbă 
pe hârtie, ci înseamnă să 
faci efectiv ceva pentru 
ceilalţi: să iei atitudine într-
o situaţie în care semenii tăi 
sunt nedreptăţiţi, să îţi 
arăţi, în general, dragostea 
faţă de ceilalţi ori de câte ori 
este nevoie. Noi nu trăim 
izolaţi. Şi de aceea avem 
nevoie de ceilalţi. Având 
nevoie de ceilalţi, avem şi o 
datorie faţă de ei, faţă de 
comunitatea care ne 
înconjoară. Trebuie să avem 
grijă şi unii de alţii, să 
contribuim fiecare la 
siguranţa blocului, a străzii, 
a micii comunităţi în care 
trăim. Este spre binele 
nostru.

Colaborare antiviolenţă şcolară 
Fenomenul violenței școlare stârnește îngrijorare nu doar în 
rândul părinților și elevilor aflați în pericolul de a deveni victime, ci 
și al profesorilor și al autorităților locale, care au decis să aibă 
întâlniri trimestriale pentru combaterea acestuia.

La întâlnirea de lucru 
periodică a Comisiei pentru 
Prevenirea și Combaterea 
Violenței, a Discriminării și 
Promovarea 
Interculturalității în Mediul 
Școlar (CPCVDPIMS) din 
Școala Gimnazială „Prof. 
Ion Vișoiu” la care au 
participat, alături de prof. 
Ștefania Duminică, 
directorul general al 
unității de învățământ, și 
viceprimarul orașului 
Chitila, Andrei Costel, 
membri ai Consiliului Local 
și directorul Poliției Locale, 
au fost discutate și 
analizate problemele de 
disciplină apărute, 
măsurile aplicate și 
soluțiile de remediere prin 
implicarea tuturor 
profesorilor, dar și a 
elevilor și părinților, în 
prevenirea și combaterea 
fenomenului violenței 
școlare. Participanții au 
subliniat că violența școlară 
poate lua diferite forme, de 
la cele ușoare, 
nepericuloase pe termen 
scurt, până la formele 
agresive, cu consecințe pe 
plan psihic și fizic și că 
fiecare caz de violență 
școlară mediatizat la nivel 

național reprezintă un nou 
semnal de alarmă, pentru 
că în spatele lui există cel 
mai probabil zeci de alte 
cazuri care nu ajung în 
atenția publică, dar care 
pot conduce la apariția de 
efecte severe la nivelul 
întregii societăți.
Comisia a decis ca 
activitățile educative din 
planul de acțiune al școlii 
să vizeze următoarele 
aspecte: identificarea 
elevilor cu potențial violent 
și a celor care au fost 
victime ale violenței 
școlare, precum și a 
cauzelor care pot 
determina manifestări de 
violență, prin realizarea 
unor baze de date, 
elaborarea unui program 
de asistență individualizată 
pentru acești elevi care va fi 
transmis diriginților, 
organizarea de activități 
educative extrașcolare care 
să-i atragă pe elevii cu 
potențial violent. De 
asemenea, s-a hotărât 
desfășurarea unor activități 
inițiate de Consiliul 
Reprezentativ al Părinților 
legate de sprijinul pe care-l 
pot oferi școlii pentru 
prevenirea violenței și 

ameliorarea relațiilor 
părinți-copii, precum și 
transformarea 
regulamentului intern al 
şcolii într-un mijloc real de 
prevenire prin: definirea 
criteriilor de disciplină 
şcolară şi de conduită în 
şcoală ale tuturor actorilor 
şcolari (elevi, profesori), 
consultarea elevilor, 
cadrelor didactice și 
părinţilor în definirea şi 
aplicarea prevederilor 
regulamentului, includerea 
unor măsuri de intervenţie 
cu potenţial educativ şi 
evitarea centrării acţiunilor 
corective exclusiv pe 
sancţiune.
Punctele principale 
identificate de comisie au 
fost: asigurarea protecției și 
pazei unității de 
învățământ și existența 
sistemului de 
monitorizarea a intrării 
persoanelor străine în 
incintă, discuțiile cu elevii 
și părinții, afișarea 
reglementărilor privind 
ordinea interioară, 
formarea unor echipe 
operative (psiholog școlar, 
diriginți, membri ai 
Comisiei de prevenire și 
combatere a violenței, 

părinți, reprezentanți ai 
poliției), cooperarea 
constantă a școlii cu CJRAE 
și Poliția Locală și națională 
în cadrul proiectelor 
educaționale și în 
soluționarea cazurilor de 
violență și discriminare 
constatate, apoi consilierea 
individuală și de grup a 
elevilor pentru prevenirea 
comportamentelor agresive, 
dezvoltarea preocupărilor 
sportive a celor cu potențial 
violent și participarea 
acestora la competiții (fotbal, 
rugby-tag, volei, oină), 
monitorizarea elevilor cu 
tendințe violente, consiliere 
pentru părinți, atât pentru 

cei cu copii cu probleme de 
disciplină, cât și pentru cei ai 
copiilor agresați.
De asemenea, Comisia 
pentru Prevenirea și 
Combaterea Violenței a 
apreciat pozitiv măsuri 
precum: monitorizarea 
elevilor cu număr mare de 
absențe și consilierea 
acestora, gestionarea pe cale 
amiabilă a altercațiilor între 
elevi și întocmirea de 
rapoarte de constatare a 
actelor de violență și 
discriminare, precum și 
propunerea de sancțiuni 
(mustrări verbale, scrise, 
scăderea notei la purtare), 
conform regulamentului. 

Dacă privim puţin la vecinii 
noştri europeni, vom avea 
nenumărate exemple de 
implicare a cetăţenilor 
pentru siguranţa comunităţii: 
voluntari, „gărzi civile”, 
proiecte de „bună vecinătate” 
şi lista poate continua. Ţi-ar 
plăcea să ai siguranţa că 
oamenii îți vor sări mereu în 
ajutor dacă păţeşti ceva? Mie 
da! Dar şi ceilalţi au aceleaşi 
aşteptări de la tine, nu uita! 
Fiecare avem viața noastră și 
putem face tot ce vrem cu ea 
– putem arăta compasiune, 
putem fi solidari, putem fi 
toleranți și buni, putem avea 
spirit civic, putem dărui bani, 
fapte, vorbe și gânduri bune. 
Sau putem fi răi, invidioși, 

cârcotași, meschini, 
intoleranți… Este decizia 
fiecăruia! Cum este decizia 
fiecăruia de a și acționa, nu 
numai de a vorbi. 
A distruge e simplu. A crea, a 
construi, a-i ajuta pe cei care 
chiar au idei utile este mai 
greu. Dar nu imposibil. Este 
chiar plăcut. Faptele mici ne 
definesc. Ele ne arată 
umanitatea. Fiecare decide 
pentru el. Doar că nu trăim 
singuri – trăim în 
comunitate. Iar critica este 
bună, dar mai bune sunt 
cooperarea, solidaritatea, 
civismul, respectul. Cine dă 
startul?

Haideţi să fim noi primii!

Noi suntem Chitila !
Pentru noi, cetățenii Chitilei, orașul  e o poveste unică și inconfundabilă 
pe care trebuie să o prețuim și să o iubim, fiindcă o vom purta cu noi 
pretutindeni. Sufletul unui oraș sunt oamenii lui, iar orașul le este trupul. 
Orașul suntem noi, oamenii. Așa cum suntem, așa cum îl trăim și îi 
respirăm aerul, așa cum îi umblăm străzile și parcurile.
Oraşul e ca un copil care trebuie crescut cu mare atenţie, căci, cu ajutorul 

nostru- al oamenilor- el poate deveni mare. Doar de noi depinde. Se 
cuvine să-l îngrijim, să-l curățăm și să-i veghem sănătatea, să îl păstrăm 
demn și frumos, să-l ţinem mereu lângă sufletele noastre.
Se cuvine, mai mult de orice, să-l iubim aşa cum ne iubim pe noi. Fiindcă 
el suntem noi.
Noi suntem Chitila!

Dacă îţi iubeşti oraşul Nu permite ca staţiile mijloacelor 
de transport să arate aşa

Echipa elevilor din Chitila,
campioană la oină

Echipa de oină a elevilor 
de la „Ion Vişoiu” duce 
mai departe tradiţia 
acestui sport în şcoala din 
Chitila şi dovedeşte, încă o 

dată, că talentul şi 
susţinerea de care se 
bucură sportul din partea 
autorităţilor locale fac casă 
bună cu performanţa. 
După un parcurs 
competiţional de excepţie 
la care au câştigat toate 
meciurile jucate şi au 
reuşit să fie desemnaţi 
reprezentanţi ai judeţului 
Ilfov, oiniştii chitileni au 
participat vineri, 5 mai 
2017, pe Stadionul Chitila, 
la faza zonală a Olimpiadei 
Gimnaziilor, disciplina 
Oină-băieți. Alături de 
echipa Şcolii Gimnaziale 

„Prof. Ion Vișoiu", 
îndrumată de pasionatul 
tehnician şi promotor al 
sportului şcolar profesorul 
Marian Gîrleanu, la startul 
competiţiei s-au înscris 
echipele reprezentante a 
patru sectoare din 
București. Oiniştii 
Chitileni au reuşit să 
domine mini-turneul şi, 
spre bucuria susținătorilor 
au urcat pe prima treaptă 
a podiumului de premiere, 
locul I obţinut asigurându-
le calificarea la etapa 
naţională ce se va 
desfăşura în această lună 

la Vaslui. Echipei i-au fost 
alături: George Boroi, secretar 
general al Comitetului 
Olimpic Român, Constantin 
Fînaru, directorul Direcției 
Judeţene pentru Sport și 
Tineret (DJST) Ilfov, Emilian 
Oprea, primarul oraşului 
Chitila, viceprimarul Andrei 
Costel, directorul Şcolii 

Gimnaziale „Prof. Ion Vişoiu" 
profesor Ştefania Duminică, 
precum şi reprezentanţii 
Fundației „Pro Chitila”, Ana 
Simona Pîslaru şi Natalia 
Rotaru. 
Le mulţumim tuturor pentru 
susţinere şi le urăm copiilor 
maximum de succes la 
Naţionalele de la Vaslui!



În data de 1 iunie,
începând cu ora 16, 
Bufonii Veseliei vă 
așteaptă în Parcul 
Dendrologic să sărbătorim 
împreună Ziua 
Internațională a Copilului. 
Vă așteptăm cu mic cu 
mare.

EVENIMENT

Spațiu de publicitate gratuit în ziar pentru 
oferte de angajare 

Primăria Chitila, prin Biroul Primarului, dorește să faciliteze 
cetățenilor găsirea unui loc de muncă și pune la dispoziție 
firmelor și companiilor spațiu de publicitate gratuit în ziarul 
„Chitila azi”, pentru anunțurile cu oferte de angajare pentru 
diferite specializări și calificări. Firmele interesate sunt 
invitate să trimită ofertele de angajare direct pe adresa de 
mail: primar@primariachitila.ro sau se pot adresa pentru 
detalii la biroul viceprimarului Andrei Costel.

ANUNŢURI ANGAJARE
Societatea Laromet angajează cu normă întreagă muncitori necalificaţi cu 

posibilitatea calificării la locul de muncă. 
SC Laromet SA îşi desfăşoară activitatea în domeniul metalurgic şi are sediul pe Şoseaua de 
centură a Bucureştiului, în satul Rudeni , jud. Ilfov.  
Oferim salariu motivant, transport şi bonuri de masă. 
 Pentru detalii sunaăţi la tel: 0732155855

SC ROTTBAU SERVICE SRL cu sediul în Rudeni, str. Panduri, nr 126A, 
ANGAJEAZĂ 
1. CAROSIER AUTO ( LUCRĂTOR PANOURI AUTO)- cu sau fără experienţă 
2. TÂMPLAR- minim 1 an experienţă 
3. SUDOR- minim 1 an esperienţă 
4. FRIGOTEHNIST
5. MUNCITOR NECALIFICAT 
6. ELECTROMECANIC AUTO 
Se oferă: salariul motivant, posibilitate de transport, creştere profesională, primă de vacanţă.
Cv-urile se pot transmite la adresa de email:  cassandra.andreea@yahoo.com şi relaţii la 
telefonul: 0745175545 sau se pot depune la sediul din str. Panduri nr 126A, Rudeni , incinta 
Gemaral..

SC Laborg Construction Industries SRL angajează pentru șantier "Execuție 
Autostrada București – Ploiești, Sector 1 București km 0+000-3+325, Nod Centura București 
km 6+500, Nod Moara Vlasiei km 19+500 ", punct de lucru București:
- Dulgheri,
- Fierari betoniști,
- Macaragii,
- Muncitori necalificați în construcții.
Datele dumneavoastră le puteți lăsa la sediul firmei din București, Bulevardul Unirii nr 15, 
Bloc 3, Scara 2, Etaj 4, Ap 39 sau trimite pe adresa de email: a.melinceanu@laborg.ro . 
Salariu este negociabil la interviu în funcție de experiența.
Detalii la Telefon: 0725.982.956, 0735.887.853, 0725.984.012

SC SIMAR INDUSTRIAL CU SEDIUL IN SAT RUDENI, 
STR. RUDENI NR. 74A ANGAJEAZA:

LACATUS
Cerintele postului:
· Specializare confectii metalice;
· Salariu + tichete de masa;
· Program de lucru: 7.30-16.00;
· Transport asigurat pentru persoanele care locuiesc in Bucuresti.
SC SIMAR INDISTRIAL SRL doreste sa intruiasca persoane tinere interesate sa se 
specializeze in meseria de lacatus.  La sfarsitul specializarii persoanele interesate pot obtine 
un job in cadrul firmei

SUDOR
Cerintele postului:
· Specializare sudura manual/electrica;
· Salariu + tichete de masa;
· Program de lucru: 7.30-16.00;
· Transport asigurat pentru persoanele care locuiesc in Bucuresti.
SC SIMAR INDISTRIAL SRL doreste sa intruiasca persoane tinere interesate sa se 
specializeze in meseria de sudor.  La sfarsitul specializarii persoanele interesate pot obtine un 
job in cadrul firmei
Persoanele interesate pot obtine informatii suplimentare despre conditiile de angajare la 
sediul firmei din Str. Rudeni nr. 74A sau numerele de telefon: 0726.327.227, 0726.327.246
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